
PROTOKÓŁ  Nr  XLI/2018
Z OBRAD   SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU

odbytej  w dniu  19 kwietnia  2018 roku.

Obrady  sesji Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10:00 i trwały do
godz.  12:30  na sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli
w  obradach  radni  według  załączonej  listy  obecności,   Burmistrz  Chodcza  –  Jarosław
Grabczyński,  Radca  Prawny  -   Dorota  Grabczyńska,  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Danuta
Nowakowska oraz  sołtysi.
Ad. 1. Otwarcie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia  XLI  sesji
Rady Miejskiej  w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących tj.  Burmistrza Chodcza
Pana Jarosława Grabczyńskiego, Radcę Prawnego  Panią Dorotę Grabczyńską,  Skarbnika-
Danutę Nowakowską,  radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz wszystkich przybyłych
na dzisiejszą sesję . Według listy obecności  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła,  iż
na sali   obecnych jest   13 radnych  co stanowi że   Rada  Miejska może obradować  i
podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  złożyła  wniosek  do  Rady   po  ostatnich  posiedzeniach
Komisji Rady Miejskiej o  wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt. 7. Cyt. „Podjęcie
uchwały   w  sprawie   przyjęcia  do  realizacji  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  pn.:
„Zwiększenie liczby miejsc opieki przedszkolnej  na terenie  Miasta  i  Gminy Chodecz.”  w
ramach Osi  priorytetowej  10  Innowacyjna  edukacja,  Działanie  10.2.  Kształcenie  ogólne  i
zawodowe,  Poddziałanie  10.2.1.  Wychowanie  przedszkolne  Regionalnego  Programu
Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 – 2020.
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zaproponowała  iż odczyta porządek obrad
dzisiejszej  sesji  z  wprowadzonym  pkt.  7  jak  wyżej   do  porządku  sesji.   Po  odczytaniu
zwróciła  się  do  radnych  o  przegłosowanie.  Poddała  pod  głosowanie  odczytany porządek
obrad,  za głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. W związku z tym Rada Miejska
w Chodczu obradowała według przyjętego porządku obrad jak niżej.
  Porządek  obrad.
1 Otwarcie.

- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    
           wniosków z posiedzeń Komisji,
       -  dyskusja,
4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    
Chodecz na rok 2018 .
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,



       -    podjęcie uchwały Nr  XLI /269/2018,
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2032.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XLI /270/2018,
6. Podjęcie uchwały w sprawie  obwodów głosowania.
     -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  -  W. Gierkowska,
     -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
     -     dyskusja,
     -    podjęcie uchwały Nr  XLI /271/2018,
7.  Podjecie uchwały w sprawie  przyjęcia  do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu
pn.: „Zwiększenie liczby miejsc opieki przedszkolnej na terenie Miasta i Gminy Chodecz.” w
ramach Osi  priorytetowej  10  Innowacyjna  edukacja,  Działanie  10.2.  Kształcenie  ogólne  i
zawodowe,  Poddziałanie  10.2.1.  Wychowanie  przedszkolne  Regionalnego  Programu
Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 – 2020.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie -  Burmistrz Chodcza, 
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XLI /272/2018,
8.  Sprawozdanie z działalności  Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu 
     za 2017r.  
       -     przedłożenie   sprawozdania  - P. Kierownik MGOPS,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -    dyskusja,
       -    przyjęcie  sprawozdania,
  9.  Interpelacje i zapytania  radnych.
10.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
11.  Zakończenie  obrad  sesji.
Następnie przystąpiono do realizacji dalszych punktów porządku obrad.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  zwróciła się  o głosowanie nad  przyjęciem  protokołu z
poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Chodczu który jest do wglądu w biurze  Rady Miejskiej.
Za  przyjęciem  głosowało  13  radnych,  przeciw  -0,   wstrzymało  -0.  Przewodnicząca
stwierdziła, iż protokół z poprzedniej  sesji został przyjęty.
Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  p.  Anna  Twardowska  poprosiła  Burmistrza  Chodcza  o
przedłożenie informacji z działalności w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz  Chodcza powiedział   iż okres międzysesyjny obfitował  w  wiele  różnorodnych
działań  z zakresu inwestycyjnego i nie tylko i nie był mniej gorący jak poprzedni okres i tak:
-   w miesiącu maju zostanie już ogłoszony konkurs, droga o długości 3km  jest to konkurs z
PROW-u.
- trwa  przebudowa  schetynówki , jest to droga od Strzygowskiej Kolonii przez Zieleniewo,
zadanie do wykonania do końca listopada br.
-  następne to   rozstrzygniecie  konkursu na  dofinansowanie   remontu  3  sal  lekcyjnych  w
Przedszkolu Samorządowym  w Chodczu,  jest to program na dofinansowanie z wkładem
własnym 15 %,
-  stworzenie  dwóch  placów zabaw,
-  projekty dróg które mają być wykonywane są już do wglądu,



-  zasiedlanie  mieszkań  komunalnych  –  rozpatrywanie  podań  i  wniosków  złożonych  do
Urzędu Miasta i  Gminy, sprawą tą będzie zajmować się Komisja Obywatelska i  Ochrony
Środowiska, wskazać  należy że roszczenia co do tych mieszkań ze strony mieszkańców są
duże natomiast jeśli chodzi o opłaty są bardzo skąpe, naliczane  są opłaty według starych
zasad, 
-   z  dnia  wczorajszego  informacja  o  rozstrzygnięciu  renowacji  wiatraka  pn.  „Koźlak”  w
Chodczu  –  w  miesiącu  maju  składanie  wniosków  na  powyższy  cel.  Na  tym  Burmistrz
zakończył swoje sprawozdanie.
Dyskusja – brak, radni w punkcie tym nie podnosili dyskusji. 
Ad. 3.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

1) Komisja Rewizyjna – radny p. Tomasz Łuczak -Przewodniczący  przekazał iż  Komisja w
okresie międzysesyjnym nie odbywała  posiedzeń Komisji.
2) Komisja Budżetu i Finansów – radna p. Beata Michalak  - Wiceprzewodnicząca wskazała
iż Komisja w omawianym okresie odbyła jedno posiedzenie w dniu 19 kwietnia 2018r. na
którym to posiedzeniu Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu na
2018 rok, oraz wydała pozytywna opinię co do wprowadzonych zmian do WPF na lata 2018-
2032. Ponadto wydała pozytywna opinie w sprawie zakupu dwóch bramek na boisko przy
świetlicy  w  Brzyszewie.  Komisja  Budżetu  i  Finansów   wydała  pozytywną  opinię  na
wprowadzenie dodatkowych robót przy budowie oczyszczalni na kwotę około 250-300 tys. zł.
i jest to naprawa zbiornika uśredniając ego KST. Wiceprzewodnicząca wskazała iż Komisja
pozytywnie zaopiniowała pismo Związku Hodowców Gołębi o wsparcie finansowe związane
z wystawami gołębi i drobiu  ozdobnego, Komisja udzieliła wsparcia finansowego w kwocie
200  zł.   Ponadto  Komisja  Budżetowa  zaopiniowała  pozytywnie  podział  środków
budżetowych związanych z realizacja inwestycji według budżetu na rok 2018. 
3)  Komisja  Rolna  i  Infrastruktury  Technicznej  –radny  p.  Wiesław  Feliniak  wskazał,  iż
Komisja  w  omawianym  okresie  odbyła  jedno  posiedzenie  w  dniu  12  kwietnia  2018r.na
którym omawiano następujące zagadnienia i wydano opinie :
-  Pozytywna opinia w sprawie złożenia wniosku do Urzędu Wojewódzkiego na przebudowę
drogi   Strzygowska Kolonia w kierunku Łakna.
-  Pozytywna opinia w sprawie  przekazania kostki brukowej dla OSP Cetty pochodzącej z
rozbiórki chodników w Chodczu.
-  W związku z brakiem porozumienia stron biorących udział w sporze , Komisja wnioskuje o
odtworzenie stanu  drogi gminnej w Cettach zgodnie z wytyczeniem geodezyjnym.
-  Pozytywna opinia w sprawie wprowadzenia dodatkowych robót przy budowie oczyszczalni
ścieków ( naprawa zbiornika uśredniającego KST).
-  Pozytywna opinia w sprawie  wprowadzenia  dodatkowych  robót  przy  modernizacji stacji
uzdatniania wody ( przyłącze energetyczne, przyłącze hydrauliczne i płytki podłogowe w hali
filtrów).
-  Pozytywna opinia w sprawie wprowadzenia dodatkowych robót przy modernizacji Domu
Kultury przy ulicy Ogrodowej  (pomieszczenia socjalne ).
4) Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński wskazał iż w
omawianym okresie Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 17 kwietnia 2018r.
Komisja na swym posiedzeniu omówiła sprawy związane z korespondencją  która wpłynęła
do  Komisji  oraz   dokonała  analizy  projektu  arkusza  organizacji  pracy  przedszkola



samorządowego w Chodczu na rok szkolny 2018/2019. W posiedzeniu Komisji uczestniczyła
Dyrektor Przedszkola Pani Joanna Osowska, przedłożyła projekt arkusza organizacji pracy
przedszkola samorządowego oraz udzieliła odpowiedzi i wyjaśnień na zapytania skierowane
ze strony członków Komisji.
Komisja  Oświaty ze spraw skierowanych do Komisji przeanalizowała pismo Koła NSZZ
„Solidarność”  przy  Szkole  Podstawowej  w  Chodczu  w  którym  podnoszono  sprawę
wyjaśnienia  przyczyn  i  podstaw  prawnych  prześladowania  członków  Koła   NSZZ
„Solidarność”. Ponadto,  wskazał  Przewodniczący iż Komisja zapoznała się z treścią dwóch
skarg  przekazanych  do  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury  i  Sportu.  Skargi  dotyczyły
zwolnionych dwóch pań , jedna pracująca  jako nauczyciel,  druga jako sprzątaczka , obie
zatrudnione w Szkole Podstawowej w Chodczu. Po zapoznaniu się z treścią  przedmiotowych
skarg  i  pisma,  Komisja  uznała  iż   podnoszone  sprawy  zostaną  przekazane  do  Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu celem ich rozważenia . 
5) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska – radna p. Ewa Kwiatkowska wskazała iż w
omawianym okresie Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 12 kwietnia 2018r. Zostały
poddane analizie następujące sprawy: 
-   oświetlenie ulic i dróg, ocena stanu oświetlenia i potrzeby w tym zakresie,
-   ocena stanu bezrobocia na terenie Gminy, temat ten został przygotowany i przedstawiony
zgodnie  ze  stanem na  dzień  31.12.2017r.  Na  stan  mieszkańców  Gminy  Chodecz,  liczba
bezrobotnych  to  506  osób,  gdzie  dominują  kobiety,  co  związane  jest  głównie  ze
sprawowaniem opieki nad dziećmi a także mniejszą ilością ofert pracy.
-     sprawy bieżące w tym:  analiza dokumentów i  korespondencji   -  projekt  uchwały w
sprawie obwodów głosowania, oraz sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej. Komisja w trakcie posiedzenia wypracowała następujące wnioski:
-    pozytywna opinia w sprawie projektu uchwały dotyczącej obwodów głosowania.
-   pozytywna  opinia  co  do  sprawozdania  z   działalności   Miejsko-Gminnego  Ośrodka
pomocy Społecznej w Chodczu za 2017 rok.
-   rozpatrzenie  wniosku  o  wykonanie  ogrodzenia  śmietnika  w  miejscowości  Lubieniec
zgodnie  z wnioskiem radnego Błażeja Krupy.
Burmistrz  Chodcza  wskazał,  iż  wnioski  z  posiedzeń  Komisji  Rady  Miejskiej  zostały
przekazane na odpowiednie stanowiska merytoryczne celem ich załatwienia. 
Radni co do przedłożonych sprawozdań przez Przewodniczących nie podejmowali dyskusji.   

    
Ad. 4.   Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 
Gminy    Chodecz  na rok 2018 .
Informacje  w  sprawie   zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  i  Gminy
Chodecz na rok 2018 przedłożył  Burmistrz Chodcza.  Wskazał iż  w zakresie transportu i
łączności zostaje wprowadzone  nowe  zadanie pn. „Przebudowa dróg gminnych  na terenie
Gminy  Chodecz  „  –  sołectwo  Zieleniewo,  kwota  1.105.000,-  zł.  Następnie  dokonuje  się
zwiększenia zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi gminnej Mstowo tj. Mstowo 1 i
Mstowo 2 oraz Strzyżki o kwotę 300.000,- zł.
W zakresie Gospodarki mieszkaniowej wprowadza się  nowe zadanie inwestycyjne „Poprawa
stanu  zabytkowego  drewnianego  wiatraka  koźlak  na  terenie  Miasta  Chodecz  „  o  kwotę
150.000,-  zł.   oraz  dokonuje  się  zwiększenia  zadania  inwestycyjnego  „  Modernizacja
targowiska w Chodczu” o kwotę 300.000,- zł.



W zakresie bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej  wprowadza się zadanie
inwestycyjne  pn.”  Przebudowa  i  wyposażenie  świetlicy  wiejskiej  w  Chodczu”  kwota
400.000,-zł. tak przedstawiają się wprowadzane zmiany w projekcie dzisiejszych zmian do
budżetu na 2018 rok.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Chodczu  poprosiła  o  przedłożenie  opinii  Komisji
Budżetowej co do powyższych zmian w finansowaniu zadań inwestycyjnych.
Opinia  Komisji  Budżetu  i  Finansów  w  powyższej  sprawie  jest  pozytywna  wskazała
Wiceprzewodnicząca p. Beata Michalak.
Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała  projekt uchwały i poddała pod głosowanie przez
Radę.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw-  0,  wstrzymało  się   -0.
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła że uchwała Nr XLI/269/18 zmieniająca uchwałę
w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta  i  Gminy  Chodecz na rok 2018 została  podjęta  i
stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  5.   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2032.
      Informację w wyżej  wymienionej   sprawie przedłożyła   Skarbnik MiG  p.  Danuta
Nowakowska, wskazała iż w ślad za wprowadzonymi zmianami  w budżecie Miasta i Gminy
Chodecz w 2018 roku dokonuje się zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Miasta i
Gminy Chodecz na lata  2018-2032. Zmiany dotyczą wprowadzenia zadań inwestycyjnych
jak również wielkości kwotowych  w WPF .
Pani  Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu poprosiła  o  przedłożenie opinii  Komisji
Budżetowej co do powyższych zmian w finansowaniu zadań inwestycyjnych.
Opinia  Komisji  Budżetu  i  Finansów  w  powyższej  sprawie  jest  pozytywna  wskazała
Wiceprzewodnicząca p. Beata Michalak.
Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała  projekt uchwały i poddała pod głosowanie przez
Radę.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw-  0,  wstrzymało  się   -0.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła że uchwała Nr XLI/270/18 w sprawie zmiany
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-
2032 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie  obwodów głosowania.
  Informację  w przedmiotowej sprawie  przedłożyła  Dorota  Grabczyńska, wskazała

iż  przepis  art.  13  ust.  1  ustawy z  dnia  11  stycznia  2018  r.  o  zmianie  niektórych  ustaw
w  celu  zwiększenia  udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,  funkcjonowania
i kontrolowania niektórych organów publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 130) zobowiązuje
rady gmin do dokonania podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów,
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w terminie 1 miesiąca od dnia podziału
gminy na okręgi wyborcze. Rada Miejska w Chodczu dokonała podziału na okręgi wyborcze
na poprzedniej sesji Rady przeprowadzonej w dniu 22 marca 2018 r.
Obwody  głosowania  tworzy  się  w  celu  przeprowadzania  głosowania  w  wyborach
powszechnych  oraz  w  wyborach  przeprowadzanych  w  trakcie  kadencji  organów
przedstawicielskich. Obwód głosowania stanowi obszar działania jednej obwodowej komisji
wyborczej przeprowadzającej głosowanie w jednym lokalu wyborczym. 



Przedkładany Wysokiej Radzie projekt uchwały w sprawie obwodów głosowania ustala ich
numery,  granice  oraz  siedziby  obwodowych  komisji  wyborczych.  Zgodnie  z  art.  13  §  1
Kodeksu wyborczego Wójt przedkłada radzie gminy wnioski w sprawie zmian                  w
podziale na stałe obwody głosowania, jeżeli konieczność taka wynika ze zmian granic gminy,
zmiany liczby mieszkańców w gminie lub w obwodzie głosowania.
Zważywszy na  fakt,  iż  stały  obwód  głosowania  powinien  obejmować  od  500   do  4 000
mieszkańców są podstawy do zmiany w podziale na obwody głosowania przyjęte uchwałą Nr
XXIII/119/2012  Rady  Miejskiej  w  Chodczu  z  dnia  25  października  2012  r. w  sprawie
obwodów głosowania.  Zmniejszeniu  uległa  liczba mieszkańców Miasta  i  Gminy Chodecz
o 239 osób w stosunku do danych według stanu z dnia 30 czerwca 2012 r. do danych z dnia
31 grudnia 2017 r. 
Dokonując  podziału  na  obwody głosowania dotychczasowy  obwód głosowania  Nr  7   w
Zalesiu, w którym liczba mieszkańców wynosiła jedynie 372 został przyłączony do obwodu
głosowania Nr 3. 
W związku z powyższym dotychczasowy podział gminy na obwody zmniejszył się o 1 obwód
głosowania.  Na siedzibę  Obwodowej  Komisji  Wyborczej  Nr  3  wyznaczono  nadal  Zespół
Szkół im. Władysława Reymonta w Chodczu znajdujący się w budynku będącym             w
ciągłej  eksploatacji.  Wybór  ten  zapewnia  spełnienie  wymagań  dotyczących  warunków
technicznych,  tj.  ogrzewania  lokalu,  stałego dostępu do telefonu i  internetu,  wyposażenia
w system alarmowy.  Wpływ na kształt niniejszej uchwały mają trendy migracyjne i ujemny
przyrost  naturalny (spadek  liczby  mieszkańców  o  89  osób)  sołectw:  Ignalin,  Kubłowo,
Przysypka, Sobiczewy, Zalesie oraz Chodeczek numery od 10 do 23 (OHZZ).
Nadto istnienie siódmego stałego obwodu głosowania nie ma uzasadnienia organizacyjnego i
prawnego, a ponoszone z tego tytułu koszty stanowią znaczne obciążenie budżetu Miasta i
Gminy ze względu na wydatki związane m.in. z wyposażeniem lokalu wyborczego, który po
likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu nie jest w stałym użytkowaniu.  Zmiany będą miały
również wpływ na równomierne obciążenie obwodowych komisji  wyborczych w zakresie
liczby osób uprawnionych do  głosowania, jak i na sprawne przeprowadzenie  głosowania i
ustalenie  wyników  głosowania.  Taki  podział  zmniejszy dysproporcje  jeśli  chodzi  o
zakończenie czasu pracy wszystkich obwodowych komisji wyborczych na terenie Miasta i
Gminy Chodecz. Uwzględniono również dyspozycję art. 186 § 1 Kodeksu wyborczego, który
zobowiązuje do zapewnienia odpowiedniej liczby siedzib obwodowych komisji wyborczych
w budynkach dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych. Lokale te powinny
spełniać kryteria określone w rozporządzeniu Ministra Infrastruktury z dnia 29 lipca 2011 r.
w sprawie lokali  obwodowych komisji  wyborczych dostosowanych do potrzeb wyborców
niepełnosprawnych (Dz. U. Nr 158, poz. 938, z 2017 r. poz. 2468). Lokal w Zespole Szkół im.
Władysława  Reymonta  w  Chodczu  spełnia  wymagania  określone  w  ww.  przepisach.  W
przypadku zgłoszenia potrzeb mieszkańców sołectwa Zalesie, Kubłowo, Przysypka Miasto i
Gmina zapewni bezpłatny dowóz do siedziby lokalu wyborczego mieszczącego się             w
Zespole Szkół im. Władysława Reymonta w Chodczu. 
Z uwagi  na  całkowitą  likwidację  Szkoły Podstawowej  w Cettach,  w której  funkcjonował
dotychczas  lokal  wyborczy  nie  ma  możliwości  dalszego  organizowania  tam  siedziby
obwodowej komisji wyborczej. Lokal jest nieużytkowany, nie posiada energii elektrycznej,
ogrzewania,  nie  jest  dostosowany  do  potrzeb  osób  niepełnosprawnych.  Zaproponowane
zmiany dotyczą przeniesienia siedziby Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 6 mieszczącej się
dotychczas  w Szkole  Podstawowej  w Cettach  do Remizy Ochotniczej  Straży Pożarnej  w
Cettach.  Powyższa zmiana siedziby obwodowej komisji wyborczej jest w pełni uzasadniona.
Nowy  lokal  wyborczy  spełnia  niezbędne  warunki  techniczne,  jest  znany  lokalnej
społeczności,   jest  dostosowany  do  potrzeb  osób  niepełnosprawnych oraz  pozostaje
w ciągłym użytku.   



Zgodnie  z  ustawą  z  dnia  14  grudnia  2016  r.  Przepisy  wprowadzające  ustawę  -  Prawo
oświatowe (Dz. U. z 2017 r., poz. 60, 946) oraz uchwałą Nr XXXV/238/2017 Rady Miejskiej
w Chodczu z dnia 28 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej
Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu w skład której  wchodzi Szkoła
Podstawowa  i  Gimnazjum  Publiczne  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Tadeusza
Kościuszki w Chodczu należy zmienić nazwę siedziby obwodowej komisji wyborczej nr 1, 2,
4 i 5 na „Obwodowa Komisja Wyborcza w Szkole Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki
w Chodczu”.
Ponadto  w  związku  z  podjętymi  na  podstawie  ustawy  z  dnia  1  kwietnia  2016  r.
o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli,
obiektów i  urządzeń  użyteczności  publicznej  uchwałami  przez  Radę  Miejską  w Chodczu
w sprawie   zmiany nazw ulic  położonych  w mieście  Chodczu  konieczne  jest  dokonanie
aktualizacji nazw ulic w granicach obwodu głosowania nr 1 z ul. Trzydziestolecia PRL na ul.
Słoneczną oraz w granicach obwodu głosowania nr 2 z ul. 19 stycznia na ul. Kujawską oraz
z ul. I Armii Wojska Polskiego na ul. Wojska Polskiego. 
Tabela stanowiąca załącznik Nr 1 do uzasadnienia przedstawia numery obwodów, granice
obwodów, liczbę mieszkańców w obwodzie, siedziby okręgowych komisji wyborczych oraz
numery  okręgów  wyborczych,  natomiast  mapka  poglądowa  Miasta  i  Gminy  Chodecz  z
naniesionymi granicami obwodów i okręgów wyborczych oraz zaznaczonymi miejscami, w
których znajdują się lokale wyborcze stanowi załącznik nr 2  i nr 2a do uzasadnienia.  
Podział  Miasta i  Gminy na obwody głosowania należy do kompetencji  Rady Miejskiej  w
Chodczu, dlatego też mając na uwadze powyżej wskazane okoliczności, podjęcie uchwały jest
w pełni uzasadnione.
Niniejszy  projekt  uchwały  konsultowany był  z  Dyrektorem Delegatury  Krajowego  Biura
Wyborczego  we  Włocławku,  komisjami  rady,  podano  go  do  publicznej  wiadomości,
zamieszczając  jego  treść  z  uzasadnieniem  na  stronie  internetowej  Biuletynu  Informacji
Publicznej  Miasta  i  Gminy  Chodecz  oraz  wywieszono  informację  na  tablicy  ogłoszeń
w tutejszym Urzędzie.
Pani  Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu poprosiła  o  przedłożenie opinii  Komisji
Obywatelskiej  co do powyższych  obwodów głosowania.
Opinia  Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska   jest  pozytywna   w  wyższej
wymienionej sprawie  wskazała Wiceprzewodnicząca p. Beata Michalak.
Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała  projekt uchwały i poddała pod głosowanie przez
Radę.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw-  0,  wstrzymało  się   -0.
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła że uchwała Nr XLI/271/18 w sprawie  obwodów
głosowania  została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  7. Podjecie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  wniosku  o  dofinansowanie
projektu pn.:  „Zwiększenie liczby miejsc opieki  przedszkolnej  na terenie  Miasta  i  Gminy
Chodecz.” w ramach Osi priorytetowej 10 Innowacyjna edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie
ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.1. Wychowanie przedszkolne Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 – 2020.

Informację w przedmiotowej  sprawie   przedłożył  P. Burmistrz Chodcza, wskazał iż
zgodnie z Regulaminem konkursu RPKP.10.02.01-IZ.00-04-131/17, ogłoszonym przez Urząd
Marszałkowski Województwa Kujawsko-Pomorskiego w Toruniu, warunkiem niezbędnym do
podpisania  umowy  o  dofinansowanie  projektu   pn.:  „Zwiększenie  liczby  miejsc  opieki
przedszkolnej  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Chodecz”  w  ramach  Osi  priorytetowej  10



Innowacyjna edukacja, Działanie 10.2. Kształcenie ogólne i zawodowe, Poddziałanie 10.2.1.
Wychowanie przedszkolne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko -
Pomorskiego na lata 2014 – 2020 jest podjęcie przez Radę Miejską w Chodczu uchwały o
przyjęciu wniosku o dofinansowanie ww. projektu do realizacji.
Głównym celem projektu  jest  zwiększenie  liczby miejsc  wychowania  przedszkolnego  na
terenie Miasta i Gminy Chodecz poprzez utworzenie nowego oddziału przedszkolnego dla 25
dzieci w Przedszkolu Samorządowym w Chodczu. 
Źródłem finansowania projektu są środki  Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014
– 2020. Kwota dofinansowania projektu wyniesie maksymalnie 255 000,00 zł,  co stanowi
85% jego całkowitej wartości, a wkład własny Miasta i Gminy Chodecz wyniesie 45 000,00
zł  co  stanowi 15% całkowitej  wartości  projektu.  Wkład własny będzie  pochodził  z  opłat
rodziców za wyżywienie dzieci oraz z budżetu Miasta i Gminy Chodecz.
W związku z trwającym procesem przygotowania zadania do realizacji, podjęcie niniejszej
uchwały jest w pełni uzasadnione. 
Pani  Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu poprosiła  o  przedłożenie opinii  Komisji
Budżetowej  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  pn.:
„Zwiększenie liczby miejsc opieki przedszkolnej na terenie Miasta i Gminy Chodecz.” 
Opinia  Komisji  Budżetu  i  Finansów  w  powyższej  sprawie  jest  pozytywna  wskazała
Wiceprzewodnicząca p. Beata Michalak.
Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała  projekt uchwały i poddała pod głosowanie przez
Radę.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw-  0,  wstrzymało  się   -0.
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła że uchwała Nr XLI/272/18 w sprawie  przyjęcia
do  realizacji  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  pn.:  „Zwiększenie  liczby  miejsc  opieki
przedszkolnej na terenie Miasta i Gminy Chodecz.”   została podjęta i stanowi załącznik do
protokołu.

Ad. 8.  Sprawozdanie z działalności  Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Chodczu   za 2017r.  
Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu za 
2017r.  przedłożyła P. Alicja Grzelak - Księgowa . Treść sprawozdania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.
Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska wskazała iż  opinia co do 
sprawozdania  za 2017 rok jest pozytywna. 
Dyskusja – radni w tym temacie nie podnosili dyskusji.
Po przedłożeniu sprawozdania i opinii  Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, Rada 
Miejska  w Chodczu  przyjęła do akceptującej  wiadomości  sprawozdanie  z działalności 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu za 2017 rok.
Ad. 9.  Interpelacje i zapytania  radnych.
Radny  Wiesław  Feliniak  zgłosił  interpelacje  wskazując  na  potrzebę  wykonania  prac
równiarką na drodze w kierunku p. Szablewskiej w Brzyszewie, należy ten zabieg wykonać
ze względu na wiosenne roztopy i rozjeżdżone  koleiny dość głęboko co utrudnia przejazd, po



drugie wskazał  na potrzebę  wykonania  prac  porządkowych przy drogach i świetlicach.
Tereny te są zaśmiecone.  Śmieci znajdujące się przy remizie w Brzyszewie   należy  usunąć.
Ad. 10.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
Pan  Marek  Kwieciński  zwrócił  się  z  zapytaniem co  z  pismem skierowanym do  Komisji
Oświaty, Zdrowia Kultury i Sportu  od  Koła  NSZZ „Solidarność” przy Szkole Podstawowej
w Chodczu. Gdzie dalej trafią  skargi   złożone  przez dwie pracownice Szkoły Podstawowej
w Chodczu na  Dyrektora Szkoły Podstawowej w Chodczu im. Tadeusza Kościuszki. Skargi
dotyczą   rozwiązania  umowy  o  prace  bez  wypowiedzenia.   Sprawy  te   dotyczą
Przewodniczącej  Koła  NSZZ  „Solidarność”  i  członka   Zarządu  Koła  ,  w  związku  z
powyższym   p.  Kwieciński  wskazał  iż  będzie  reprezentował  te  Panie  osobiście   jako
Wiceprzewodniczący Koła NSZZ „Solidarność”. Ponadto p. Kwieciński powiedział iż  jedna
z  Pań to  matka  trójki  dzieci,  z  których najmłodsze  jest  niepełnosprawne od urodzenia,  a
choroba postępuje i dziecko jest pod stałą opieką lekarską i wymaga intensywnej rehabilitacji.
Druga Pani jest matka samotnie wychowującą dziecko, od miesiąca sierpnia jest przenoszona
na inne stanowiska pracy z oznakami dyskryminacji zawodowej, sztucznie wyolbrzymione
przewinienie jakie jej przypisano nie może być przyczyną pozbawienia środków do życia. Pan
Marek Kwieciński powiedział iż obie Panie były przez wiele lat wzorowymi pracownikami w
placówce.
W dalszej  części  swej  wypowiedzi  Pan Kwieciński  skierował  uwagę na temat  zadłużenia
Gminy Chodecz,  wskazał  iż  zadłużenie  jest  bardzo wysokie  i  na wszystkie  wykonywane
inwestycje zaciągane są kredyty i pożyczki, zwrócił się z zapytaniem czy  obligacje które są
emitowane można nabywać, czy ewentualnie  mieszkańcy Gminy mogą nabywać te obligacje
i  na  ile  są  one  wiarygodne,  ponieważ  może  mieszkańcy  Gminy  pomogli  by  zmniejszyć
zadłużenie.
Burmistrz Chodcza udzielił odpowiedzi  co do wypowiedzi p. Kwiecińskiego i wskazał iż
zadłużenie występuje w postaci pożyczki z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Toruniu i są to pożyczki na konkretne zadania. Odnosząc się  do emisji
obligacji oraz zasad ich zbywania  , nabywania i wykupu ich to samorządy gminne mogą
wybierać emitenta obligacji i jest wyłoniony z konkursu. Emitent to PKO SA .
Pan Marek Kwieciński dalej drążąc temat deficytu w budżecie Gminy Chodecz wskazał iż
można  zrobić   tak,  skoro  p.  Burmistrz  ma  niezłe  wynagrodzenie  to  może  50%  swoich
poborów odda  na pokrycie zadłużenia Gminy.
Pan Cendrowski   Zbigniew zabrał   głos wskazując,  iż  chodzi  o utworzenie mini  centrum
Domu Kultury w Cettach, jest bardzo potrzebne ze względu na miejsce dla spotkań młodych
ludzi, bo cóż oni mają robić na tym wiejskim terenie nie mają żadnego  lokum gdzie mogliby
się  spotkać,  uprawiać  sport,  jako  mieszkańcy  jesteśmy  zaangażowani  i  osobiście
p. Cendrowski przekaże zaznaczone w petycji rzeczy w postaci kutego ogrodzenia itd. W
obecnej chwili najbardziej potrzebna jest kostka brukowa  oraz  pobudowanie oczyszczalni
ścieków. Jeśli chodzi o kostkę brukowa to ma być przekazana kostka a nie płyty chodnikowe
z głębokiego PRL-u które w ogóle się nie nadają ponieważ to sam gruz. Powiedział iż nie
może się dostać na rozmowę do p. Burmistrza ponieważ już trzy razy zamawiał audiencje  u
Burmistrza  i nie doszło do skutku, była jedna zamówiona w grudniu – nic z tego, druga
zamówiona w styczniu – również nic z tego. Ponadto wskazał iż zaszła potrzeba wycinki
spróchniałych drzew w Cettach,  jest  tak bardzo trudna sprawa do uzyskania pozwolenia i
sprawa się ślimaczy długo. Pracownik przyjeżdżał na miejsce kilkakrotnie .Są złożone trzy



wnioski w Prokuraturze  o niedopełnienie obowiązków przez Burmistrza. Jedynie tą drogą
może się coś zdziała i wówczas kompleksowo będą sprawy rozwiązane. P. Cendrowski dalej
wypowiadał  się  w  kwestii  zatrudnienia  osób  i  tylko  z  rodziny  Burmistrza  mówiąc  iż
„ rodzinka na swoim”, pracownicy są skorumpowani, radni skorumpowani, boją się otworzyć
usta  aby się nie narazili Burmistrzowi. Burmistrz zatrudnił żonę radnego, więc co może się
radny sprzeciwiać, dalej zatrudnił ze swej rodziny p. Mecenas która również jest zatrudniona
w Radzie Nadzorczej  w Chodczu i tak to funkcjonuje. Wskazał, aby p. Przewodnicząca Rady
zrobiła porządek z tym wszystkim co p. Cendrowski wyliczył.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  powiedziała,  iż   radni  nie  są  skorumpowani  i  nie  należy
publicznie ubliżać i poprosiła o liczenie się z wypowiadanymi słowami, pracownicy również
są skorumpowani .
Pani  Dorota  Grabczyńska  wskazała  iż  p.  Cendrowski  co  do  pokrewieństwa  to  się   myli
ponieważ  już od dwóch lat Pani Mecenas nie zasiada w Radzie Nadzorczej  Spółki ZGK w
Chodczu  .  A co  do  pokrewieństwa  z  Burmistrzem Chodcza  to  jest  to  pokrewieństwo  w
dalszej  linii, a zatem nic nie stoi na przeszkodzie zatrudnienia.
Radny Tomasz Łuczak w swej wypowiedzi przekazał iż odnośnie zatrudnienia żony radnego
p. Makowieckiego – jeżeli pan nie wie dokładnie  to proszę złożyć pismo na które zostanie
udzielona wyczerpująca odpowiedź.
Burmistrz  Chodcza  zabrał  głos  wskazując  iż  kostka  brukowa  zostanie  przekazana  dla
Komendanta Straży w Cettach na ręce Pana Zbigniewa  Pietrzaka na jego złożony pisemny
wniosek.  Ponadto powiedział   iż straż w Cettach nie chce kontaktu z p.  Cendrowskim, a
kostka będzie przeznaczona dla straży  nawet jak p. Cendrowski ma jakieś obiekcje.  
Pani  Anna  Stępczyńska  w  wypowiedzi  swej  wskazała  iż  jest  emerytowaną  nauczycielką
przedszkola samorządowego, całe swe siły i wiedzę włożyła w kształtowanie i wychowanie
młodych pokoleń, niejednokrotnie pomagała dzieciom i rodzicom i to bezinteresownie. Pan
Burmistrz  dużo robi  z  inwestycji,  to  widać,  ale  powiększa  zadłużenie  Gminy.  Powiększa
również  bezrobocie.  Coraz  więcej  ludzi  pozostaje  bez  pracy  zwalniając  ich,  natomiast
zatrudniani są z innych gmin jak Włocławek, Boniewo. Wskazała iż ludzi należy szanować to
wówczas ludzie będą szanować nas, podała cytat „szanuje wszystkich państwa, ale szacunku
państwo nie macie, każdy ma prawo do szacunku nie możecie nie szanować nas”. Jak wielu
ludzi zostało zniszczonych.
Pani Anna Rykowska zaapelowała iż zwraca się do wszystkich i apeluje do sumień, ilu ludzi
zostało  zwolnionych  wyrzuconych  z  pracy,  ilu  ludzi  zostało  zniszczonych  począwszy od
momentu  likwidacji  szkół  do  teraz.  Dwie  matki  zwolnione  -  jedna  nauczycielka,  druga
sprzątaczka  obecnie  zatrudniona,  poprzednio  jako intendentka  w stołówce w szkole  .  Do
czego to wszystko zmierza.
Radna p. Ewa Kwiatkowska  powiedziała należy się wzajemny szacunek, należy zgłaszać
swoje problemy, rozmawiać , jesteśmy my jako radni wybrani, a jeżeli są problemy należy
przychodzić rozmawiać. Jeżeli ktoś potrzebuje pomocy to należy rozmawiać nie doszukiwać
się złego, nie zajmować się doszukiwaniem złośliwości, wszystkiego  od razu nie zbudowano,
trzeba czasu do działań, dać sobie wzajemnie tego czasu aby  zobaczyć efekty i rezultaty
podejmowanych decyzji i działań.
Sołtys p. Grzelak Józef wskazał w swej wypowiedzi iż w Cettach straż to już 10 lat temu
padła trzeba mówić prawdę, bo kłamstwem  nikt dalej  nie pojedzie , nie ma młodych ludzi ,
którzy by tą pałeczkę od nas przejmowali.



Sołtys p. Łukaszewicz  wskazał iż ostatnim czasem woda jest bardzo zakamieniona i może
przy okazji modernizacji i remontu stacji uzdatniania wody zwrócić uwagę na ten stan rzeczy.
Ponadto wskazał  iż w Gminie Chodecz mało jest  informacji co jest w Gminie robione i mało
się sprzedaje na zewnątrz  tych wszystkich prac i działań podejmowanych. Można by było
wprowadzić coś takiego ,że  na wjazdach do Gminy  Chodecz umiejscowić herb gminy i
flagę.
Burmistrz Chodcza wskazał iż co do stacji uzdatniania wody i stanu wody, to tak ostatnio
woda jest zakamieniona, ta sprawa zakończy się w najbliższych 6-8 tygodniach i wszystko
wróci do normy.
Pan Marek Kwieciński jeszcze raz wrócił w swej wypowiedzi  do sprawy zwolnionych dwóch
matek , jedna matka samotnie wychowująca dziecko, druga  wychowująca trójkę dzieci w tym
jedno chore.  Zwrócił  się  do Burmistrza Chodcza  z  zapytaniem, czy Burmistrz  pomógł w
sprawach międzyludzkich  komukolwiek? Bo przecież ludzie wymagają wsparcia i pomocy.
Pani  Anna Rykowska  jak  się  przedstawiają  sprawy aktywności  społecznej  osób  na  rzecz
aktywności  społecznej,  nauczyciele  z  wielkim  zaangażowaniem  i  poświęceniem  zostają
zwolnieni. Czy to tak powinno wyglądać ?
Ad. 11.  Zakończenie  obrad  sesji.
Po  wyczerpaniu  tematów  z  porządku  obrad  sesji   nikt  już  nie  zgłaszał  wniosków,
Przewodnicząca  wypowiedziała  słowa  „  zamykam  czterdziestą  pierwszą  sesję   Rady
Miejskiej w Chodczu i dziękuję za przybycie.” 

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Anna Twardowska


